
 

 
 
FolketiŶgets FiŶaŶsudvalg har deŶ ϰ. septeŵďer ϮϬϮϬ stillet følgeŶde spørgsŵål Ŷr. 
Ϯϱ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ oŵ L ϮϬϲ ;forslag oŵ fiŶaŶslov for fiŶaŶsåret 
ϮϬϮϭͿ soŵ herŵed ďesvares. Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra Sophie Løhde ;VͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. Ϯϱ:  
”Hvorfor har ŵiŶistereŶ ikke udŵøŶtet de ϮϬϬ ŵio. kr. i ϮϬϮϬ‐puljeŶ afsat uŶder 
VLAK‐regeriŶgeŶ til etaďleriŶg af læge‐ og suŶdhedshuse, på ďaggruŶd af aŶsøgŶiŶger 
og i overeŶssteŵŵelse ŵed de ďeskrevŶe forŵål og kriterier? Og hvorŶår har ŵiŶi‐
stereŶ ďesluttet at aflyse udŵøŶtŶiŶgeŶ i ϮϬϮϬ ;af de ϮϬϬ ŵio. kr. i gaŵle ŵidler til 
læge‐ og suŶdhedshuseͿ på trods af, der tidligere har været øŶske oŵ at sikre eŶ hur‐
tig udŵøŶtŶiŶg af puljeŶ?” 
 
Svar på spørgsŵål Ŷr. 25: 
Det er vigtigt for regeriŶgeŶ at styrke det Ŷære suŶdhedsvæseŶ, og det skal disse 
ŵidler fortsat uŶderstøtte. MidlerŶe til læge‐ og suŶdhedshuse for ϮϬϮϬ udŵøŶtes 
ikke i år, ŵeŶ overføres soŵ opspariŶg.  
 
MidlerŶe koŵŵer til at iŶdgå soŵ eŶ del af eŶ saŵlet suŶdhedsreforŵ, hvor vi skal 
kigge Ŷærŵere på, at få ŶærhedeŶ tilďage i suŶdhedsvæseŶet.   
 
Jeg kaŶ desudeŶ heŶvise til svar på spørgsŵål Ϯϰ og ϯϰ.  
 
 
 

Med veŶlig hilseŶ 
 
 
 

MagŶus HeuŶiĐke      /      KirsteŶ HaŶseŶ 
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Dato: Ϯϴ‐Ϭϵ‐ϮϬϮϬ 
EŶhed: KOK 
Sagsďeh.: DEPASTO 
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Dok. Ŷr.: ϭϯϳϬϴϳϯ 
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